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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Lotta Edholm (FP) och vice ordförande Jan 

Valeskog (S) utsågs att justera protokollet från dagens 

sammanträde. Justering ska ske senast torsdagen den 27 mars 

2014. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

sammanträde 6 februari 2014 

Förvaltningen anmälde en rättelse i Verksamhetsberättelse för 

utbildningsnämnden 2013, ärende 6: 

 
Denna mening finns i verksamhetsberättelse 2013  
(sidorna 4 och 72): 
Antalet tillsvidareanställda inom förvaltningen i december 2013 

var 11 943 vilket är en minskning med cirka 400 jämfört med 

2012. 

 
Rättelse 

Antalet tillsvidareanställda inom förvaltningen i december 2013 

var 11 943 vilket är en minskning med cirka 180 jämfört med 

2012. Antalet tillsvidareanställda lärare har ökat med 95. 
 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 6 februari 2014, som blivit vederbörligen justerat, godkänns 

med ovanstående tillägg. 
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§ 3  

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade 2014-02-06 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade den 6 februari 2014, som blivit 

vederbörligen justerat, godkänns. 
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§ 4  

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 20 februari 2014 och den 4 mars 

2014. 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 20 februari 2014 och den 4 mars 2014, 

som blivit vederbörligen justerat, anmäls och läggs till 

handlingarna. 
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§ 5  

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom utbildningsnämndens 

verksamhetsområde 

Anmäldes beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom utbildningsnämndens 

verksamhetsområde, enligt bilaga 1 till denna paragraf. 
 

Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6  

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m.  

Delegationsbeslut till och med 2014-02-26 från: 

Ledningsstaben  

Administrativa avdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Personalavdelningen 

Tillhandahållaravdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 

Beslut av utbildningsnämndens ordförande den 27 februari 2014 

angående beslut om tillfälligt verksamhetsförbud, dnr. 12-

453/7071. 

 

Protokoll anmäldes från utbildningsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor från 26 feb 2014. 

 

Månadsrapport för februari 2014 anmäldes. 
 

Yrkande 

Vice ordföranden Jan Valeskog (S) framlade en begäran om 

extra sammanträde med utbildningsnämnden. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden fann att nämnden ställde bakom vice ordförandens 

begäran. 

 
Beslut 

1. Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

läggs till handlingarna. 

2. Utbildningsnämnden beslutade genomföra ett extra 

sammanträde mot bakgrund av Skolinspektionens 

redovisade rapport om skolan i Stockholm, där 

Skolinspektionens rapport presenteras och diskuteras. 

 
Särskilt uttalande 

Jan Valeskog m.fl. (S) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Skolinspektionen uttalar en rad allvarliga påståenden om 

problem och missförhållanden på Stockholms skolor som bland 

annat handlar om: 

- Betydande skillnader mellan elever i stadens skolor 

- Att var fjärde elev i Stockholm som avslutar grundskolan 

inte når målen eller kunskapskraven i samtliga ämnen, vilket 

är lägre än riket i övrigt 
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- Att andelen elever som är behöriga till gymnasieskolan är 

lägre än riket i övrigt 

- Stora skillnader i kunskapsresultaten mellan skolor råder, en 

så låg andel som en femtedel av eleverna når 

kunskapskraven i många skolor 

- Flera skolor med påfallande låga kunskapsresultat har brister 

i arbetet med särskilt stöd, då i synnerhet vad gäller 

studiehandledning på modersmålet 

- Flera skolor följer inte upp sin verksamhet samt analyserar 

sina utvecklingsbehov 

- Att Stockholms kommun enligt skolinspektionen måste 

stärka sitt arbete med att leda och styra verksamheten så att 

alla elever erbjuds en utbildning av likvärdig kvalitet 

- Inom grundsärskola och fritidshem är kvalitetsarbetet inte 

tillräckligt för att skolinspektionen ens skall kunna bedöma 

huruvida verksamheterna inriktas mot de mål som finns för 

att utbildningen skall klaras.  

- Bristande likvärdighet på Stockholms gymnasieskolor, 

bristande arbete med elevgruppen nyanlända samt avsaknad 

av uppföljning av resultaten i gymnasiesärskola, och kritik 

från skolinspektionen att man inte under de senaste åren har 

kommit längre inom dessa områden 

 

Denna kritik anser vi dessvärre bekräfta den bild vi 

socialdemokrater har över Stockholms skolor de senaste åren och är 

något som utbildningsnämnden bör få diskutera i särskild ordning, 

helst tillsammans med representanter från skolinspektionen. 
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§ 7  

Funktionsprogram för grundskola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner programmets inriktning.  

2. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

vidareutveckla programmet och redovisa ändringar i 

nämndens lokalförsörjningsplan. 

3. Att därutöver anföra: 

Goda och ändamålsenliga skollokaler fyller en viktig funktion 

för elevernas lärande. Elever och lärare ska kunna känna sig 

trygga och stolta över sin skola och lokalernas utformning ska 

främja lärande och trygghet.  

 

Igenkänning och trygghet i skolmiljön är viktigt både för yngre 

och äldre elever. Det är viktigt att klassrumslokalerna främjar 

lärande, studiero och ett gott klassrumsklimat. 

Klassrumslokalerna måste hela tiden utformas med kunskap och 

lärande i fokus.  

 

Vid nybyggnation av skolbyggnader ska höga krav på 

funktionalitet och miljömässig hållbarhet ställas vad gäller både 

energieffektivitet och materialval. Vi vill ha giftfria skolmiljöer. 

Därför är det viktigt att staden i sin skolbyggnation arbetar för 

att minimera användningen av skadliga ämnen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

14 februari 2014, dnr 13-007/8299. 

 

I stadsledningskontorets utredning ”Skolplanering för ett 

växande Stockholm”, som presenterades i september 2011, 

föreslås att utbildningsförvaltningen tar fram en skolmodell där 

riktlinjer för stadens skolor fastställs när det gäller utformningen 

av lokalerna. 

 

Förvaltningen har tagit fram förslag till funktionsprogram för 

grundskola. Programmet ska säkerställa goda och pedagogiska 

lokaler för ett långsiktigt bruk. Programförslaget bygger på att 

skollokaler behöver ge fysiska förutsättningar för trygghet och 

variation i arbetssätt. Funktionsprogrammet ska även säkerställa 

flexibilitet, bidra till yteffektivitet och vara hållbart över tid 

utifrån pedagogik och arbetssätt.  

 

Gällande myndighetskrav och stadens egna krav i form av 

policys och program redovisas inte i funktionsprogrammet. 

Dessa ska alltid inhämtas från ursprungskällan. 
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Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen och 

administrativa avdelningen inom ramen för projektet 

Skolbyggnation för ett växande Stockholm. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner programmets inriktning.  

2. Förvaltningen får i uppdrag att vidareutveckla programmet 

och redovisa ändringar i nämndens lokalförsörjningsplan. 

 
Yrkande 

Ordföranden Lotta Edholm (FP), ledamöterna Markus 

Nordström (M), Karin Ernlund (C)och ersättaren Ella Bohlin 

(KD) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall till 

detta. 

 

Ledamoten Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall till detta. 

 

Vice ordföranden Jan Valeskog (S) och ledamoten Marina 

Gunnmo Grönros (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hennes yrkande. 

 
Reservation 

Jan Valeskog m.fl. (S) och Marina Gunnmo Grönros m.fl. (V) 

reserverade mot nämndens beslut till förmån för förvaltningens 

förslag. 

 
Reservation 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) reserverade sig mot 

förvaltningens förslag till förmån för eget förslag: 

 

att i huvudsak besluta enligt förvaltningens förslag, samt 

att därutöver tillägga: 

 

Funktionsprogrammet för grundskola som presenteras i ärendet 

är i grunden väldigt bra. Det saknas dock några aspekter som vi 

föreslår att nämnden lägger till.  

 

För det första behöver utbildningsnämnden i sin roll som 

beställare av skolor vara tydlig med att ställa bra miljökrav. Det 

handlar om materialval, om energianvändning och 

kretsloppstänkande. Stockholms skolor ska vara trygga, 

trivsamma och funktionella pedagogiska miljöer, men också 
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miljövänliga och klimatsmarta. Givetvis ska de vara giftfria. 

Nämnden måste i detta avseende bli en tydligare beställare till 

SISAB. Funktionsprogrammet behöver därmed bli tydligare.  

 

För det andra behöver staden utveckla motsvarande en 

lekvärdesfaktor som möjliggör jämförelser mellan olika 

utemiljöer på olika skolor. Utemiljöerna bör skapas för att 

stimulera lek, rörelse och lärande i linje med läroplanen.  

 

För det tredje bör funktionshinderfrågor ägnas större 

uppmärksamhet i funktionsprogrammet, med ambitionen att i 

framtiden alla, eller så gott som alla, elever med 

funktionsnedsättningar ska kunna gå i den vanliga skolan. Detta 

kan förslagsvis ske genom samarbete med Handisam och 

Specialpedagogiska skolmyndigheten.   

 

För det fjärde beklagar vi att programmet inte tar upp frågan om 

tillagningskök och avfallshantering. Trots ett separat 

funktionsprogram för kök bör nämndens målsättningar också för 

detta finnas med för att samla de krav som nämnden har kring 

nya skolbyggnader. 
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§ 8  

Inhyrningsmedgivande för evakueringspaviljong 

Mälarhöjdens skola  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

för en period om fem månader från augusti 2014 hyra in fem 

evakueringspaviljonger till Mälarhöjdens skola, till en 

kostnad om ca 3,5 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär kommunstyrelsens 

ekonomiutskotts medgivande att hyra paviljongerna. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 mars 2014, dnr 13-324/2681. 

 

Då SISAB ska utföra underhållsåtgärder på ventilationen i 

skolan behöver fem klasser evakueras under en tidsperiod om 

fem månader. Skolan har undersökt möjligheterna till 

internevakuering och kommit fram till att det inte är möjligt 

varför en paviljonguppställning nu föreslås. 

 

Utbildningsförvaltningen har undersökt om 

paviljonguppställningen kan komma till nytta i något annat 

projekt, men inte funnit att det finns något aktuellt projekt med 

behov av paviljongerna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom administrativa avdelningen i samarbete 

med grundskoleavdelningen. Samråd med stadsledningskontoret 

genomfördes i februari. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att 

för en period om fem månader från augusti 2014 hyra in fem 

evakueringspaviljonger till Mälarhöjdens skola, till en 

kostnad om ca 3,5 mnkr.  

2. Utbildningsnämnden begär kommunstyrelsens 

ekonomiutskotts medgivande att hyra paviljongerna. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Sammanslagning av Igelbäcksskolan och Ärvingeskolan 

samt namnbyte till Kista grundskola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att Igelbäcksskolan med 

årskurserna F-5 och Ärvingeskolan med årskurserna 6-9 slås 

samman till en skolenhet med årskurserna F-9, ledd av en 

rektor.  

2. Utbildningsnämnden beslutar att enheten byter namn till 

Kista grundskola. 

3. Beslutet gällen från och med 1 juli 2014.  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 januari 2014, dnr 1.3.1-991/2014. 

 

Enheterna Igelbäcksskolan F-5 och Ärvingeskolan 6-9 är i 

dagsläget två separata skolenheter som nu planeras slås samman 

till en skolenhet med årskurserna F-9 och samtidigt byta namn 

till Kista grundskola. Detta för att stärka kontinuiteten för 

eleverna i området och skapa ett sammanhållande F-9-

perspektiv med en stark skolorganisation som tillhandahåller 

högkvalitativ utbildning för eleverna.  

 

Den nya skolenheten kommer att ha en tydlig inriktning mot IT 

och ligger mitt i ett av Europas mest högteknologiska IT-kluster. 

Skolenheten kommer ha en tydlig koppling till närområdet med 

en gynnsam potentiell arbetsmarknad och goda förutsättningar 

till samarbeten med näringslivet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete 

med de nuvarande skolledningarna. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

1. Igelbäcksskolan med årskurserna F-5 och Ärvingeskolan 

med årskurserna 6-9 slås samman till en skolenhet med 

årskurserna F-9, ledd av en rektor.  

2. Enheten byter namn till Kista grundskola. 

3. Beslutet gällen från och med 1 juli 2014.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10   

Fortsatt erfarenhetsutbyte med ungdomsmottagningar i 

Sankt Petersburg och Riga samt besök i dessa städer 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden tillstyrker Stockholms skolors 

ungdomsmottagnings fortsatta erfarenhetsutbyte med 

ungdomsmottagningar i Sankt Petersburg och Riga samt att 

Stockholms skolors ungdomsmottagning besöker dessa 

städer under hösten 2014 och våren 2015. 

2. Att därutöver anföra: 

Stockholms skolors ungdomsmottagning var den första 

ungdomsmottagningen i Sverige att HBT-certifieras av 

organisationen RFSL. Det innebär att arbetet för allas lika värde 

oavsett sexuell läggning eller könsidentitet är ett av 

ungdomsmottagningens främsta verksamhetsområden. 

 

Mottagningen har nu ett viktigt uppdrag att, på plats i S:t 

Petersburg och Riga, också föra fram dessa värderingar om alla 

ungdomars lika värde och rätt till en god hälsa, oavsett sexuell 

läggning eller könsidentitet.  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 februari 2014, dnr 1.5.4-1078/2014. 

 

Ett svenskt-ryskt projekt “Teen-agers our future” genomfördes 

åren 1997 – 2007 med målet att förebygga sexuellt överförda 

infektioner, HIV/Aids och oönskade graviditeter, och att främja 

sexuell och reproduktiv hälsa bland unga människor i Sankt 

Petersburg. Starka önskemål från den ryska sidan om fortsatt 

erfarenhetsutbyte med Stockholms skolors ungdomsmottagning 

har framförts.  

 

Ungdomsmottagningen är intresserad av att delta i ett fortsatt 

erfarenhetsutbyte. Svenska Institutet kan finansiera detta under 

förutsättning att en tredje part ingår. En organisation i Riga är 

intresserade av att bli denna part. Ett led i det fortsatta 

samarbetet och erfarenhetsutbytet är att Stockholms skolors 

ungdomsmottagning besöker Sankt Petersburg och Riga under 

hösten 2014 och våren 2015. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för uppdrag kring lärande 

och elevhälsa. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 
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Utbildningsnämnden tillstyrker Stockholms skolors 

ungdomsmottagnings fortsatta erfarenhetsutbyte med 

ungdomsmottagningar i Sankt Petersburg och Riga samt att 

Stockholms skolors ungdomsmottagning besöker dessa städer 

under hösten 2014 och våren 2015. 

 
Yrkande 

Ordföranden Lotta Edholm (FP), vice ordförande Jan Valeskog 

(S), ledamöterna Markus Nordström (M), Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP), Karin Ernlund (C), Marina Gunnmo Grönros 

(V) och ersättaren Ella Bohlin (KD) framlade ett eget förslag till 

beslut och yrkade bifall till detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet 

med hennes yrkande. 
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§ 11   

Yttrande till Riksdagens ombudsmän (JO) 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande över anmälan till Riksdagens 

ombudsmän (JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

13 mars 2014, dnr 13-022/8371. 

 

Smedslättsskolan har i januari 2013 i enlighet med skollagens 

bestämmelser fattat beslut om särskilt stöd för en elev. Skolan 

har till beslutet inte bifogat en överklagandehänvisning. Skolan 

har från vårdnadshavare fått in ett överklagande som inte 

skickats vidare till Skolväsendets överklagandenämnd. Skolan 

har istället hänvisat vårdnadshavare till Skolinspektionen för att 

få en prövning av skolans stödåtgärder för eleven.  

 

Utbildningsförvaltningen konstaterar att skolan inte haft 

tillfredställande rutiner för hantering av överklagande av 

åtgärdsprogram. Skolan har numera en överklagandehänvisning 

och rutiner för överklagande på samtliga åtgärdsprogram.  

 

Utbildningsförvaltningen kommer under våren 2014 att 

informera grundskolans rektorer om rutiner för överklagande. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. Rektor har 

lämnat synpunkter på förvaltningens förslag till yttrande. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som yttrande över anmälan till riksdagens 

ombudsmän (JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt nedan: 
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Vi har inga invändningar emot förvaltningens yttrande. Tvärtom 

tycker vi att förvaltningen har behandlat ärendet på ett korrekt 

sätt. Skolorna ska självklart lyssna på vårdnadshavarna och 

eleven när ett åtgärdsprogram ska utarbetas och genomföras för 

en elev som är i behov av särskilt stöd – samtidigt som vi har 

förståelse för att det ibland kan uppstå meningsskiljaktigheter. 

Det är därför särskilt viktigt att vårdnadshavarna får korrekt 

information, att de får veta vart de ska vända sig om de vill 

överklaga och att ett eventuellt överklagande hamnar på rätt 

ställe. Vi uppskattar att skolorna får hjälp av 

utbildningsförvaltningen med rutiner för att hantera 

överklaganden på samtliga åtgärdsprogram.    
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§ 12   

Folkhälsomyndighetens allmänna råd om städning i 

förskolor och skolor 

Svar på remiss från Folkhälsomyndigheten, dnr 1598/2014-

9.1.1. 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Folkhälsomyndigheten som svar på 

remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

12 februari 2014, dnr1.6.1-445/2014. 

 

Folkhälsomyndigheten tog den 1 januari 2014 över ansvaret från 

Socialstyrelsen när det gäller tillsynsvägledning om hälsoskydd. 

I samband med detta reviderar myndigheten de allmänna råden 

om städning av förskolor och skolor.  

 

Förvaltningen anser att de allmänna råden ger god vägledning 

för verksamhetsutövare med ansvar för egenkontroll. De 

allmänna råden ger ett stöd vid utformandet av 

kravspecifikationer i samband med upphandling. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har handlagts inom grundskoleavdelningen i samråd 

med gymnasieavdelningen och administrativa avdelningen. 

Rådet för funktionshinderfrågor har beretts möjlighet att lämna 

synpunkter. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till Folkhälsomyndigheten som svar på 

remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Särskilt uttalande 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt nedan: 
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Städningen i våra förskolor och skolor är oerhört viktig. Det är 

anmärkningsvärt att Folkhälsomyndighetens allmänna råd 

innehåller flera moment som ska ingå i den dagliga städningen 

som tidigare inte gjort det. Ett exempel är stoppade möbler som 

enligt tidigare direktiv skulle rengöras minst en gång per år. 

Städning är en fråga som inte bara är viktig ur 

tillgänglighetsperspektiv och hälso-, astma- och allergisynpunkt 

utan som också har en stor betydelse för den psykosociala 

miljön. Genom det skick skolan är i visar vi också vilken 

arbetsmiljö vi tycker är värdig våra elever och lärare. Det är inte 

bara välkommet, utan också nödvändigt, med skärpta 

kravspecifikationer i samband med upphandling då det gäller 

städningen i våra skolor. 
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§ 13   

Höj ambitionen för simkunnigheten 

Svar på skrivelser från Lotta Edholm (FP), Markus Nordström 

(M), Linnea Cedergren(C) och Ella Bohlin (KD) samt från Jan 

Valeskog (S). 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelserna. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

14 februari 2014, dnr 13-407/4855 och 13-401/8344. 

 

Lotta Edholm (FP), Markus Nordström (M), Linnea Cedergren 

(C) och Ella Bohlin (KD) samt Jan Valeskog (S) har till 

utbildningsnämnden överlämnat skrivelser där de framhåller 

betydelsen av elevers simkunnighet. Simundervisning som 

bedrivs idag är inte tillräckligt framgångsrik och många elever 

behöver mer simundervisning. Bland annat refereras till 

Skolverkets undersökning 2010 där orsaken till varför elever 

inte når målen är rädsla för vatten den mest förekommande. 

Även kulturella orsaker är relativt vanligt förekommande. Det 

som förenar dessa orsaker är elevernas ovana vid vatten. Många 

nyinvandrade elever har liten eller ingen vattenvana från besök i 

exempelvis simhallar eller bad utomhus. 

 

Förvaltningen arbetar tillsammans med idrottsförvaltningen för 

att genom effektivare samarbete nå läroplanens mål i ämnet 

idrott. Utifrån en kartläggning som genomförts under 2010, för 

att undersöka elevers simkunnighet, har och kommer 

simundervisning att erbjudas även som simskola under 

sommaren 2014 för elever i årskurs 6-9. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelserna. 
 

Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordförande Jan Valeskog (S) framlade ett eget förslag till 

och yrkade bifall till detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 
Reservation 

Jan Valeskog m.fl. (S) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att  i huvudsak godkänna redovisningen. 

att  uppdra till förvaltningen att tillsammans med 

idrottsförvaltningen utforma rutiner som gör att korrekt 

statistik om simkunnigheten hos barn upp till 10 års 

ålder utformas och görs tillgängliga för skolorna. 

att  uppdra till förvaltningen att i enlighet med skrivelsen 

redovisa hur samarbetet med idrottsförvaltningen 

avseende bokning av tider fungerar, samt hur framtida 

förutsättningar för simundervisning ser ut, mot 

bakgrund av prognosticerade demografiska förändringar 

och förestående brist på tillgång på simhallar. 

att  därutöver anföra följande: 

 

Att kunna simma kan i praktiken vara en livförsäkring som 

självklart är mycket viktig och som även finns med i gällande 

läroplan. Mot denna bakgrund är det viktigt att rutiner och 

system skall finnas som talar om ifall vissa barn inte har fått lära 

sig simma. Sådana rutiner bör utbildningsförvaltningen 

tillsammans med idrottsförvaltningen utforma.  

 

Vi beklagar att inte förvaltningen har svarat på alla frågor som 

ställs i skrivelsen från socialdemokraterna, vi utgår från att det 

kommer ske senare till nämnden.  
 

Särskilt uttalande 

Ingegerd Akselsson Le Douaron m.fl. (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt nedan: 

 

Vi vill att simkunnigheten bland barn ska öka. Att kunna simma 

är inte bara ett mål i kursplanen för idrott och hälsa, utan det är 

också livsviktigt och ger ökad livskvalité. Att satsningar på 

sommarsimskola görs är bra och satsningar på simhallar är 

mycket viktigt bland annat för att de stimulerar till 

spontanidrott, särskilt bland flickor. I Miljöpartiets förslag till 

budget 2014 finns en satsning på 3 mnkr i idrottsnämnden för att 

öka simkunnigheten. 
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§ 14   

Tilläggsbelopp/verksamhetsstöd för elever i grundskola, 

förskoleklass och fritidshem 

Svar på skrivelser från Marina Gunnmo Grönros (V) och Edit 

Ringmar (V) samt från Per Olsson (MP) och Ingegerd Akselsson 

Le Douaron (MP).  
 

Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelserna. 
 

Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

19 februari 2014, dnr 13-516/6685 och 13-516/7959. 

 

Marina Gunnmo Grönros (V) och Edit Ringmar (V) ställer i en 

skrivelse till nämnden ett antal frågor om tilläggsbelopp. 

Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) och Per Olsson (MP) 

ställer i sin skrivelse två frågor till nämnden.  

 

Det nya systemet har inneburit en viss minskning av kostnaden 

för tilläggsbelopp. Ungefär hälften av de beviljade medlen för 

tilläggsbelopp för grundskola, förskoleklass och fritidshem gått 

till kommunala skolor och hälften till fristående skolor. De allra 

flesta beviljade tilläggsbelopp för fristående skolor gäller 

”resursskolor”. Oavsett om skolor beviljas tilläggsbelopp eller 

inte har skolan där eleverna går ett ansvar att sträva efter att ge 

dem det stöd de behöver. Om det finns fler elever som söker sig 

till en fristående skola än det finns platser ska skolan tillämpa av 

Skolinspektionen godkända köregler. En kommun har inte rätt 

att kontrollera om en fristående skola använder tilldelade medel. 

Förvaltningen kommer i enlighet med nämndens beslut att 

begära att varje skola, i samband med ny ansökan för en elev 

som man tidigare har beviljats tilläggsbelopp för, redogör för 

vilka stödinsatser som har genomförts. Förvaltningen bedömer 

att det är inom ramen för vad kommunen har rätt att begära. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom tillhandahållaravdelningen i 

samverkan med ledningsstaben, grundskoleavdelningen och 

administrativa avdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelserna. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Skolresultat och lärarbehörighet 

Svar på skrivelse från Marina Gunnmo Grönros (V) och Edith 

Ringmar (V). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

30 januari 2014, dnr 13-411/7966. 

 

Marina Gunnmo Grönros (V) och Edith Ringmar (V) har till 

utbildningsnämnden lämnat en skrivelse om skolresultat och 

lärarbehörighet. Detta illustreras genom att ta Rågsvedsskolan 

och Högalidsskolan som exempel. Skribenterna efterlyser en 

redogörelse för de åtgärder som planeras för att ge alla skolor i 

staden förutsättningar att nå utbildningsmålen. 

 

Det finns ett statistiskt samband mellan kunskapsresultat och 

socioekonomiska bakgrundsfaktorer. Förvaltningen redogör i 

sitt svar för de åtgärder som vidtas i syfte att öka likvärdigheten 

mellan skolorna utifrån det kompensatoriska uppdraget. Det 

handlar bland annat om den socioekonomiska 

resursfördelningsmodellen som infördes 2012 samt olika 

insatser för att säkerställa att kravet på behöriga lärare uppnås. 

Förvaltningen riktar olika centrala insatser och former av stöd 

till skolorna utifrån behov. En stor satsning görs till exempel när 

det gäller fokusskolorna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Utvecklingen för Rinkebyakademien 

Svar på skrivelse från Per Olsson (MP) och Ingegerd Akselson 

Le Douaron (MP). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

20 februari 2014, dnr 13-413/8345. 

 

Per Olsson (MP) och Ingegerd Akselsson Le Douaron (MP) har 

i en skrivelse till utbildningsnämnden ställt frågor om 

utvecklingen för Rinkebyakademien. I skrivelsen efterfrågas 

redovisning för utvecklingen av Rinkebyakademien med särskilt 

fokus på det ursprungliga syftet, att erbjuda verksamhet för barn 

och unga från hela Järva. Ansvariga för verksamheten Rinkeby-

akademien är föreningen Akademiker för Rinkeby (AFR). De 

erhöll till och med första halvåret 2013 ytterstadsmedel. 

 

Från halvårsskiftet 2013 har Rinkebyskolan beviljats ytterstads-

medel för att bedriva verksamhet för Rinkebyskolans elever.  

 

Skolan har i sin ansökan om ytterstadsmedel visat en ny modell 

för hur verksamheten kan utvecklas genom skolans samverkan 

med näringsliv, högskola, kulturlivet, stadsdelen och andra 

viktiga samhällsaktörer samt genom att entreprenörskap, 

internationellt utbyte och ett brett utbyte av språkstudier utgör 

en naturlig del av skolans utbud. Av skolans ansökan framgår att 

verksamheten i huvudsak riktas till skolan elever. Av 

redogörelse från skolan framgår att verksamhet har kommit 

igång inom samtliga områden. 

 

Förvaltningen har tagit del av viss redovisning från AFR. Det 

framgår inte i redovisningen att Rinkebyakademiens tidigare 

verksamhet har genomförts för hela Järva. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 17   

Klargörande angående utbetalade stimulansbidrag 

Svar på skrivelse från Marina Gunnmo Grönros (V) och Edit 

Ringmar (V). 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

24 januari 2014, dnr 13-452/3104. 

 

Marina Gunnmo Grönros (V) och Edith Ringmar (V) har 

inkommit med en skrivelse om förskolan Ringblomman. 

Nämnden utfärdade ett tillfälligt verksamhetsförbud 2013 till 

förskolan vilket föranledde en fråga i skrivelsen om hur 

stimulansbidraget till förskolan har hanterats. Då beslut om 

stimulansbidrag och verksamhetsförbud låg samtidigt i tid 

gjorde förvaltningen ingen utbetalning av bidrag. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom tillhandahållaravdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 18  

Avstängning helt från undervisning av elev vid Kista 

gymnasium  

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att stänga av MAH helt från 

undervisningen vid Kista gymnasium för återstoden av 

första kalenderhalvåret 2014 och till och med utgången av 

första kalenderhalvåret 2015, enligt Skollagen (2010:800) 

kap 5, §§ 17-18. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

10 mars 2014, dnr 4.3.1-2127/2014. 

 

MAH har under sin tid på Kista gymnasium brukat våld mot 

andra elever, tillverkat och använt vapen, brukat droger och i 

mars 2014 stulit värdesaker från personal. Eleven har genom de 

inträffade incidenterna uppfört sig på ett sätt som inverkat 

negativt på övriga elevers och personals trygghet och studie-

/arbetsro. Utbildningsförvaltningen föreslår att eleven stängs av 

helt från undervisningen på Kista gymnasium under återstoden 

av innevarande kalenderhalvår (termin) och fortsättningsvis till 

och med utgången av första kalenderhalvåret (vårterminen) 

2015, enligt Skollagen (2010:800) kap 5, §§ 17-18. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har handlagts inom gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämndens att besluta följande: 
 

1. Utbildningsnämnden beslutar att stänga av MAH helt från 

undervisningen vid Kista gymnasium för återstoden av 

första kalenderhalvåret 2014 och till och med utgången av 

första kalenderhalvåret 2015, enligt Skollagen (2010:800) 

kap 5, §§ 17-18. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 19   

Övriga frågor 

Följande skrivelser lämnades in till utbildningsnämnden: 

- Skrivelser från Miljöpartiet: 

o Skrivelse med anledningar av neddragningar på 

personal i stadens skolor. 

o Skrivelse med anledning av evakueringen av 

Kungsholmens grundskola till Konradsberg. 

o Skrivelse om öppna möten i utbildningsnämnden. 

Till vilken Vänsterpartiet anslöt sig. 

- Skrivelser från Socialdemokraterna: 

o Skrivelse om skolor med idrottsprofil i Fasta. 

o Skrivelse om kommunens ansvar för tillsyn över 

fristående förskolor. Till vilken Miljöpartiet anslöt 

sig. 

 

Skrivelserna överlämnades till förvaltningen för beredning. 

 

 

Grundskoledirektören informerade om att förvaltningen jobbar med 

att starta en ”Adolf Fredrik” i ytterstaden. 


